
 

ZÁPIS Č. 6 / 2007 (186) 
ZE ZASEDÁNÍ  AKADEMICKÉHO SENÁTU  VUT KONANÉHO DNE  19. ČERVNA  2007 

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI  REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1 
 
 
Přítomni:   viz prezenční listina (celkem  16  členů AS VUT) 
Omluveni: prorektoři Fiala a Kotoul, kvestor Kotek, tisková mluvčí Vanýsková a 

stálí účastníci zasedání Dr. Lepková a doc. Münsterová  

Hosté: rektor Rais, prorektoři - Švec, Jura, Nový   
   

PROGRAM: 
 

1. Zahájení jednání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení zápisu ze zasedání AS VUT ze dne 22. 5. 2007 
4. Informace rektora a prorektorů 
5. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol 
6. Projednání Programu reprodukce majetku VUT v Brně na období 2008 – 2013  
7. Ekonomické záležitosti : 

 Nákup pozemku 05 – 2007  
 Mzdové tarify na VUT v Brně – odpověď na požadavek AS FAST na zvýšení mzdových 

tarifů 
8. Legislativní záležitosti : 

 Přehled vnitřních předpisů ve vztahu k platné novele Zákona o VŠ 111/1998 Sb. 
 Vnitřní předpisy fakult VUT v Brně –  přehled jejich novelizace 
 Vnitřní předpisy Ústavu soudního inženýrství 

9. Výjezdní zasedání  AS VUT v Brně : 
 Příprava programu jednání 

10. Různé 
  Správní rada VUT v Brně 

 
 

PRŮBĚH JEDNÁNÍ 
 
1. ZAHÁJENÍ JEDNÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 

 
Jednání zahájil předseda AS VUT doc. Dalík v 9:05 hodin. Úvodem přivítal všechny přítomné a omluvil 
nepřítomnost prorektorů Fialy a Kotoula a  pravidelných účastnic jednání doc. Münsterové a Dr. Lepko-
vé. Do funkce skrutátorů navrhl doc. Gescheidtovou a Ing. Roupce. 
 

Návrh  usnesení 

Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory doc. Gescheidtovou a Ing. Roupce. 
Hlasování: pro –12  hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování –  1 hlas. 
 
UAS 1. 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory doc. Gescheidtovou a Ing. Roupce. 
 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ 

Program zasedání byl schválen beze změn. 
Hlasování: pro – 15  hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování –  0 hlasů. 
 
 



3. SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ  AS VUT DNE  22.  5.  2007 

K zápisu ze zasedání AS VUT dne 22. 5. 2007 nebyla podána žádná připomínka. Informace o plnění úko-
lů z tohoto zasedání :  

UAS 5. ( AS VUT, 24. 4. 2007) AS VUT pověřuje předsedy komisí, zaměstnanecké a studentské 
komory AS a předsedu AS VUT, aby připravili zprávu o činnosti AS ve formě článku, který by byl publi-
kován v časopise Události. 

Na základě informace o činnosti AS VUT ve Zprávě o činnosti VUT v Brně v roce 2006 připravil předse-
da AS návrh článku a předložil jej k posouzení rektorovi VUT, předsedům komisí AS a zaměstnanecké a 
studentské komory AS. Nový odstavec o činnosti SK AS VUT doplnila předsedkyně SK Bc. Donthová. 
Článek zaujme jednu dvoustranu červencového čísla časopisu Události na VUT. Předseda AS požádal Dr. 
Popelu a doc. Hanáčka, aby Dr. Vanýskové co nejdříve předali svůj návrh dvou fotografií do textu a šesti 
fotografií do záhlaví článku. 

 
Návrh  usnesení: 
 AS VUT schvaluje zápis ze zasedání AS VUT č. 5/2007 konaného dne 22. 5. 2007.  
Hlasování: pro – 15  hlasů, proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0  hlasů. 
 
UAS 2. 
AS VUT schvaluje zápis ze zasedání AS VUT č. 5/2007 konaného dne 22. 5. 2007. 
 

4. INFORMACE REKTORA, PROREKTORŮ A TISKOVÉ MLUVČÍ 

 Rektor Rais 
 informoval o jednání s primátorem města Brna R. Onderkou o projektu „Akademické náměstí.“ Je 

předpoklad, že schválení projektu zastupitelstvem města Brna proběhne v měsíci září 2007. Součástí 
projektu by mělo být i vybudování podzemního parkování s příslibem jednoho patra pro potřebu 
VUT, 

 pro nové volební období CESNET byl navržen kandidát do Dozorčí rady – ředitel  CVIS J. Marušinec 
a kandidát do Rady fondu rozvoje – prorektor P. Jura, 

 dne 5. června 2007 se uskutečnilo jednání o CEITEC; bylo dosaženo shody, že v návrhu projektu 
bude CEITEC veřejná výzkumná instituce (tuto právní formu mají ústavy AV ČR),  

 do Dozorčí rady KaM bude jako zástupce vedení VUT jmenován prorektor A. Nový namísto prorek-
tora M. Švece, 

 upozornil na nutnost sladění vnitřních předpisů FaVU s vnitřními předpisy ostatních fakult, 
 projekty Věda a výzkum pro inovace: 

  - velké projekty: předseda ČSAV  Prof. V. Pačes reagoval na neochotu rektora VUT financo-        
      vat opravy stávajících budov AV z prostředků CEITEC, 
  - malé a střední projekty:  na příštím jednání KR budou děkani fakult prezentovat  své požadavky        
      (formou pp prezentace)  z pohledu  návaznosti žádostí OP ESF, 
           - zástupce ÚSI a děkani fakult VUT budou pozváni, aby projednali možnost společného výzkumu               

 v oblasti bezpečnostního inženýrství (malé a střední projekty  VaVpI), 
 dne 13. června 2007 jednali rektor VUT a prof. Ondráček s PhDr. M. Kopicovou  o jejím případném 
členství ve správní radě VUT. Dr. Kopicová nabídku členství přijala, 

 v letošním roce je přislíbeno zahájení investiční akce Technická 10 (je to výsledek  jednání rektora  a 
kvestora VUT s náměstkem ministryně Ing. Soukupem). Bude vyhlášena veřejná soutěž, 

 na závěr rektor informoval o jednání České konference rektorů. Uvedl, že podle sdělení ministryně 
nechybí v rozpočtu  MŠMT 1 miliarda, ale 2,28 miliard (celý rozpočet pro VŠ je 24 mil.).  Rektor 
upozornil, že musí dojít k změně formy i obsahu činnosti ČKR. Byla zřízena komise pro přípravu ta-
kovýchto změn. Novým předsedou ČKR byl jmenován prof. Hron. 

 
Prof. Vávrová požádala členy AS VUT, aby jí poskytli svá pozitivní i negativní stanoviska a poznatky,  
týkající se malých a středních projektů v rámci „Operačních projektů VaV pro inovace MŠMT.“ 
Z pověření pracovní skupiny pro VaV RVŠ připravuje souhrnný materiál pro zasedání předsednictva 
RVŠ, které se uskuteční v září 2007. Na základě tohoto sdělení přizval rektor VUT prof. Vávrovou na 
příští jednání kolegia rektora.  
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 Prorektor Švec 
 navázal na informace rektora o přípravě rozpočtu MŠMT. Na přidělené kvóty financovaných studentů 

pro rok 2008 a jejich strukturu reagovalo VUT dopisem náměstku Komárkovi. Pro financování stej-
ného počtu studentů jako v roce 2007 chybí v návrhu rozpočtu MŠMT pro rok 2008 1,14 mil. Kč, 

 vyslovil poděkování koordinační skupině CVIS za činnost při dokončování žádosti o ECTS LABEL, 
 uvedl, že dne 20. června proběhne jednání se studijními proděkany fakult VUT, 
 omluvil svůj předčasný odchod z jednání tím, že odpoledne bude v Praze na MŠMT z pověření rekto-

ra projednávat podrobnosti k Operačnímu programu Vzdělávání pro konkurenceschopnost. 
 

 Prorektor Jura 
 VUT obdrželo nabídku od MU na spolupráci na centralizovaném rozvojovém projektu „Odhalování 

plagiátů ve VŠKP.“ Tato nabídka byla patrně učiněna i jiným VŠ. Výsledkem projektu by měla být 
celostátní databáze VŠKP schopná rozpoznávat a vyhledávat plagiáty. MU nabízí finanční podíl na 
tomto projektu ve výši 10 Kč za každého studenta VUT (aktivně studujícího podle matriky). Přistou-
pení VUT k tomuto projektu bude vedením zváženo, 

 elektronické informační zdroje (EIZ) : VUT má přístup ke 13 plně textovým a 19 bibliografickým 
databázím. Z hlediska financování je do většiny EIZ zabezpečen přístup prostřednictvím projektu 1N 
(program pro podporu národního výzkumu a vývoje), který bude v roce 2008 ukončen. O pokračová-
ní projektu není zatím rozhodnuto. Je třeba zvážit, ve kterých případech si VUT bude přístup do uve-
dených databází hradit samo. Za tímto účelem bude třeba provést analýzu využití EIZ na úrovni fakult 
VUT. Statistiky, které poskytují samotné EIZ nelze srovnat, protože v nich neexistuje žádný společný 
ukazatel. Fakulty budou včas informovány, jakým způsobem využití EIZ analyzovat, 

 poznámka k bodu č. 4 zápisu AS VUT z 22. května 2007. Citace ze zápisu AS VUT:  „ Doc. Műnste-
rová upozornila na kritické hlasy z AO FSI, týkající se zavedení pomocného elektronického bodování 
pro ohodnocení bakalářských a diplomových prací. Prorektor Švec sdělil, že se jedná zřejmě o samo-
statnou iniciativu CVIS, protože o tom není informován. Dr. Popela připomenul opakovaný důraz 
kladený doc. Hanáčkem a jím na rozpočtové oddělení vývojových a provozních aktivit CVIS, které by 
posílilo metodické kompetence prorektorů vůči CVIS a zamezilo obdobným situacím, vyplývajícím 
z vývojových  iniciativ CVIS, konaných sice v dobré víře, ale majících negativní ohlas v AO, protože 
nejsou dostatečně široce oponovány odborníky z AO. Plně podpořil zásadu uvedenou rektorem VUT, 
že materiály, týkající se pedagogiky budou zveřejňovány jen poté, co jejich obsah schválí prorektor 
VUT.“ Prorektor Jura sdělil, že CVIS ani v tomto případě nevyvinul žádnou vlastní iniciativu, protože 
výše zmíněný požadavek byl formulován fakultami FA a FCH; CVIS tento požadavek pouze imple-
mentoval. CVIS ale opomněl tuto implementaci odstínit ostatním fakultám a to bylo příčinou citova-
ného nedorozumění. Prorektor graficky i početně demonstroval toky požadavků na CVIS z jednotli-
vých součástí VUT v období od 3/2006 do 3/2007 (celkový počet požadavků byl cca 9600). Po doho-
dě s prorektorem Švecem budou pracovníci CVIS podstatné požadavky fakult vždy nejprve konzulto-
vat s příslušným prorektorem. 
 

Doc. Kvíčala vyslovil nespokojenost se schváleným edičním plánem a oslovil prorektora Juru s žádostí, 
aby byla svolána Ediční rada, která by projednala a vytvořila nový systém hodnocení návrhů položek pro 
zařazení do edičního plánu. Navrhl, aby v Ediční radě byly vytvořeny odborné sekce, které by posuzovaly 
jen návrhy ze svého oboru. Tím by alespoň částečně byla eliminována nekompetentnost  a neobjektivnost 
hodnocení návrhů. Prorektor Jura přislíbil řešení této otázky na nejbližším zasedání Ediční rady ( pravdě-
podobně na podzim). Prof. Vávrová poděkovala CVIS za vstřícnost k vytvoření posudku při hodnocení 
studentské práce. Dr. Popela poděkoval prof. Jurovi za podané věcné a  podrobné vysvětlení a připome-
nul, že návrh na vyčlenění vývojových finančních prostředků do kompetence prorektorů podle navrhova-
telů měl prorektorům usnadnit práci.     
  

 Prorektor Nový 
 ve středu 13. června 2007 se sešla Rada pro dislokaci a investiční výstavbu, která projednávala doku-

ment „ Stav a perspektivy KaM VUT v Brně.“ Diskuse se soustředila na problém rezervace lůžek pro 
studenty prvních ročníků a na nevyhovující situaci ve stravování v oblasti Brno – jih,  

 v pátek 22. června se uskuteční schůzka děkanů fakult s rektorem, kvestorem a prorektorem pro roz-
voj k Programu reprodukce majetku na období 2008 – 2013. Budou projednány navržené alternativy 
investiční výstavby VUT a jejich dopad na Dlouhodobý záměr. AS VUT bude zastupovat Ing. Mo-
helník.  
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 Kvestor  

 předal sdělení k rozpracovaným úkolům: Směrnice o penzijním připojištění je kompletní, v současné 
době prochází jazykovou úpravou. Směrnice o postupu při úrazech studentů je rovněž kompletní. 
Probíhá její jazyková úprava a kontrola, zda ustanovení směrnice jsou v souladu s platnými pojistný-
mi podmínkami, 

 vyjádřil se k navyšování tarifních složek mezd  na VUT: Na základě převažujících negativních stano-
visek ze strany vedení jednotlivých součástí  na možnost definování pásem tarifních složek mezd ne-
bude tento princip použit. Při jednání s koordinační odborovou radou bylo dohodnuto, že v průběhu 
září 2007 budou zahájena jednání na téma navyšování tarifních složek mezd pro rok 2008 pro jednot-
livé kategorie zaměstnanců. Podkladovými materiály pro jednání budou rozbory, jaké dopady by mě-
lo na rozpočty jednotlivých fakult navýšení tarifů v roce 2007. S ohledem na komplikovanost celého 
problému, např. u tarifů vyplácených z výzkumných záměrů, budou posuzovány pouze dopady na 
rozpočty fakult v oblasti vzdělávání a specifického výzkumu, 

 uvedl, že materiál k projednávání stavebních aktivit VUT v následujících letech při respektování pro-
dloužení stávajícího období programovaného financování reprodukce majetku veřejných vysokých  
škol do roku 2010 je připraven a vychází jak z Generelu VUT v Brně, tak i z navrhovaného Programu 
reprodukce majetku VUT na období 2008 – 2013, který byl AS VUT předložen k projednání.         

 

5. INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL 

 
 rektor  poukázal  na hrozící 10% snížení rozpočtu VŠ v roce 2008 a požadoval, aby se všichni členo-

vé RVŠ z VUT aktivně snažili o odvrácení této hrozby. 
 
Návrh  usnesení: 
AS VUT žádá zástupce VUT a fakult VUT v Radě vysokých škol, aby usilovali o eliminaci finančního 
poškození vysokých  škol v návrhu rozpočtu  MŠMT na rok 2008. 
Hlasování: pro – 15  hlasů, proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0  hlasů. 
 

 doc. Kvíčala podal aktuální informaci o činnosti umělecké komise RVŠ, která řeší  mimo jiné i otázku 
dofinancování uměleckých škol. Při projednávání materiálu dne 21. 6. 2007 měla být sestavena komi-
se pro hodnocení programů, která by následně připravila materiály a podklady pro zasedání RVŠ 
v listopadu 2007. Doc. Cakl však na žádost doc.Vlčka jednání zastavil. 

 
Doc. Kvíčala a Dr. Popela doporučili, aby doc. Münsterová byla pověřena přednesením návrhu AS VUT 
na urychlené sestavení centrální umělecké komise pro hodnocení a financování uměleckých studijních 
programů na zasedání RVŠ. 
 
Návrh  usnesení: 
AS VUT žádá doc. Münsterovou,  zástupkyni VUT v předsednictvu RVŠ, aby požádala o ustavení spo-
lečné pracovní skupiny komise pro umělecké školy a ekonomické komise podle záměru pracovní skupiny  
pro hodnocení a financování uměleckých programů tak, aby případným prodlením v podmínkách roz-
počtových restrikcí nedošlo k dalšímu poškození nositelů uměleckých programů. 
Hlasování: pro – 15  hlasů, proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0  hlasů. 
 

 Dr. Popela a Ing. Roupec  prezentovali výsledky své vlastní průběžné analýzy dopadů změn „Meto-
diky hodnocení výzkumu a vývoje a jejich výsledků v roce 2007“, připravené Radou pro výzkum a 
vývoj (RVV), na hodnocení VŠ v ČR. Informaci za pracovní komisi RVŠ doplnila prof. Vávrová. 
Analýza je doplňována a zpřesňována. Její závěry, jejichž pracovní verze je uvedena níže, budou RVŠ 
poskytnuty v rámci vnějšího připomínkového řízení.  

Ve výše citované „Metodice“ bylo nejprve konstatováno, že cílem je zvýšit kvalitu výzkumu a vývoje na  
úroveň srovnatelnou se zahraničím. Pojem kvalita však není definován, v textu je pouze popsáno, jak se 
bude hodnocení provádět a komu jsou jeho výsledky určeny. Není zřejmé, zda účelem je změna chování 
příslušných institucí (a pokud ano, tak jaká), nebo posílení počtů některých typů výstupů (a eliminace 
jiných), nebo účelové přeskupení finančních prostředků mezi potenciálními řešiteli. 
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Z první prezentované skupiny analytických tabulek, vycházející z podkladů RVŠ, vyplývá, že pouhou 
navrženou změnou bodování by výkon VUT poklesl meziročně na cca 40%. Obdobný pokles by zazna-
menaly všechny technické VŠ. Byly-li by navržené změny aplikovány na již uzavřené roky 2001-2005, 
došlo by u vysokých škol ke změně výkonů v desítkách procent. 
 
Předpokládaný okamžitý zpětný přepočet výkonů docílených podle jiných bodovacích tabulek znemožňu-
je adaptaci hodnocených na nová pravidla hodnocení. Pravidla by měla být známá před začátkem hodno-
ceného období.  
 
Prokazatelně identifikovaným problémem (viz též zahraniční zdroje) je existující skrytá mezioborová 
variabilita použitého ukazatele, která zásadně zkresluje výkony hodnocené v kategorii impaktovaných 
časopisů. Číselně i na reálném příkladě bylo doloženo, že vzorec v navrženém (i původním) hodnocení 
některé obory zvýhodňuje a jiné znevýhodňuje. Je nutná jeho změna, protože v některých vědních obo-
rech se nelze vyšším bodovým ziskům přiblížit i v případě publikací v časopisech s nejvyšším IF oboru. 
Ve srovnání s jinými obory jsou tak poškozeny i vysoce hodnocené obory na VUT (chemie, materiálové 
vědy, fyzika), což při případném použití hodnocení pro připravované operační programy EU může VUT 
významně postihnout. 
 
Existující metodika neřeší nerovnost publikačních příležitostí komplexně. Bylo navrženo částečné řešení 
vztahující se jen na společenské vědy, aniž by bylo posouzeno, zda se obdobné problémy netýkají dalších 
oborů. Naopak publikační příležitosti byly ztíženy u řady oborů (viz I – informatika a J - průmysl tj. tech-
nické vědy) výrazným snížením počtu bodů za sborníky. Tyto sborníky pro technické a jiné obory před-
stavovaly možnost, jak jejich dosavadní diskriminaci, spočívající v menším počtu existujících IF časopisů 
navíc s malými hodnotami podílu IF/medián IF oboru ve srovnání s jinými obory, kompenzovat. 
 
Druhá skupina tabulek ilustrovala možné dopady změn na jednotlivé fakulty VUT a vycházela z publiko-
vaných zdrojů RVV. Většina fakult by se po přepočtu hodnocení za období 2001-2005 ocitla ve žluté 
skupině (podle ukazatele SR definovaného RVV) a i dosud vysoce hodnocené fakulty by díky nárustu 
prostředků z VZ v uplynulém roce byly ohroženy. Je pravděpodobné, že v důsledku toho by VUT bylo 
hodnoceno ve žluté skupině jako celek. Určitou naději nabízí výsledky úsilí FSI v letech 2006-2007 v 
reakci na její hodnocení ve žluté skupině za období 2001-2005 podle současné metodiky. Třetí skupina 
tabulek detailně analyzovala výsledky tohoto úsilí na základě dat FSI a promítla je na období 2002-2006. 
Byl konstatován možný posun fakulty do šedé skupiny, pokud by se nově vykázané bodované aktivity 
vztahovaly většinově na běžící VZ, uzavřené projekty a specifický výzkum. 
 

 Rektor ocenil nový pohled, který provedená analýza na problematiku nabízí a uvedl, že je nutné 
urychleně vznést kritické připomínky k metodice na všech vhodných fórech (RVŠ, MŠMT, RVV).  
Zdůraznil potřebu vytvoření oddělení analýz v CVISu a doporučil, aby i prostřednictvím správní rady 
byl vytvářen tlak za účelem zlepšení postavení vysokých škol technického zaměření. V součinnosti 
s prorektorem Kotoulem bude sestaven materiál, který by měl být podkladem pro další jednání. 

 Prof. Vávrová  vznesla dotaz, jak bude zajišťována kontrola publikační činnosti především zahranič-
ních článků. 

 P. Dub krátce informoval o abdikaci předsedkyně Studentské komory  RVŠ  Kláry Poláčkové,  mís-
topředsedkyně Saviny Finardy a tří dalších členů SK RVŠ. Volby nových členů a  funkcionářů SK 
RVŠ proběhnou na zasedání SK RVŠ v období září –  říjen 2007. 

 
Po diskusi navrhl rektor, aby AS VUT formou usnesení požadoval, aby  RVŠ byla informována o zpět-
ném působení a dopadu nové metodiky hodnocení VaV na podmínky základního a aplikovaného výzku-
mu na VŠ. 
 
Návrh  usnesení: 
AS VUT žádá doc. Münsterovou, aby při nejbližší příležitosti seznámila předsednictvo RVŠ s níže uve-
denými stanovisky členů AO VUT, reprezentovaných AS VUT, k navrženým změnám metodiky hodno-
cení VaV: 

 AS VUT upozorňuje, že okamžité a plné zpětné uplatnění podstatně změněných pravidel je v 
příkrém rozporu se základní etikou celé akademické komunity. To je nutné zdůraznit zejména v době 
diskuse o etickém kodexu RVŠ a VŠ.  Je třeba předejít jak frustraci akademických pracovníků jimž 
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hrozí, že jejich výsledky budou nyní zásadně zpětně znehodnoceny, tak se následně vyhnout diskre-
ditaci těch, kteří takové okamžité změny, byť v dobré víře, navrhují a prosazují. 

 AS VUT varuje, že plánovaná okamžitá skoková změna celkové variability v bodové škále je navíc 
umocněna skutečností, že použití podílů IF časopisů a mediánů IF naprosto nezohledňuje rozdílnou 
variabilitu tohoto ukazatele v jednotlivých oborech a poškozuje obory s menší variabilitou.  

 AS VUT dává ke zvážení P-RVŠ, zda na zmíněné nedostatky neupozornit RVV, MŠMT a zejména 
poskytovatele dotace tak, aby při pochopitelném prosazování efektivnosti základního a aplikovaného 
výzkumu nebylo napácháno více škod než užitku. AS VUT zejména doporučuje, aby prováděné 
změny umožňovaly akademickým pracovníkům reagovat a sledovat stanovené priority, místo aby 
byli nuceni pozorovat, jak mnohé jejich dříve ceněné výsledky jsou z roku na rok hodnoceny jako 
méněcenné, či dokonce bezcenné.  

Hlasování: pro – 14  hlasů, proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0  hlasů. 
 

UAS 3. 
AS VUT žádá zástupce VUT a fakult VUT v Radě vysokých škol, aby usilovali o eliminaci finančního 
poškození vysokých  škol v návrhu rozpočtu  MŠMT na rok 2008. 
UAS 4. 
AS VUT žádá doc. Münsterovou, zástupkyni VUT v předsednictvu RVŠ, aby požádala o ustavení spo-
lečné pracovní skupiny komise pro umělecké školy a komise ekonomické podle záměru pracovní skupiny  
pro hodnocení a financování uměleckých programů tak, aby případným prodlením v podmínkách roz-
počtových restrikcí nedošlo k dalšímu poškození nositelů uměleckých programů. 
UAS 5. 
AS VUT žádá doc. Münsterovou, aby při nejbližší příležitosti seznámila předsednictvo RVŠ s níže uve-
denými stanovisky členů AO VUT, reprezentovanými AS VUT, k navrženým změnám metodiky hodno-
cení VaV : 

 AS VUT upozorňuje, že okamžité a plné zpětné uplatnění podstatně změněných pravidel je v 
příkrém rozporu se základní etikou celé akademické komunity. To je nutné zdůraznit zejména v době 
diskuse o etickém kodexu RVŠ a VŠ.  Je třeba předejít jak frustraci akademických pracovníků jimž 
hrozí, že jejich výsledky budou nyní zásadně zpětně znehodnoceny, tak se následně vyhnout diskre-
ditaci těch, kteří takové okamžité změny, byť v dobré víře, navrhují a prosazují. 

 AS VUT varuje, že plánovaná okamžitá skoková změna celkové variability v bodové škále je navíc 
umocněna skutečností, že použití podílů IF časopisů a mediánů IF naprosto nezohledňuje rozdílnou 
variabilitu tohoto ukazatele v jednotlivých oborech a poškozuje obory s menší variabilitou.  

 AS VUT dává ke zvážení P-RVŠ, zda na zmíněné nedostatky neupozornit RVV, MŠMT a zejména 
poskytovatele dotace tak, aby při pochopitelném prosazování efektivnosti základního a aplikovaného 
výzkumu nebylo napácháno více škod než užitku. AS VUT zejména doporučuje, aby prováděné 
změny umožňovaly akademickým pracovníkům reagovat a sledovat stanovené priority, místo aby 
byli nuceni pozorovat, jak mnohé jejich dříve ceněné výsledky jsou z roku na rok hodnoceny jako 
méněcenné, či dokonce bezcenné. 

 
 6.  PROJEDNÁNÍ PROGRAMU REPRODUKCE MAJETKU VUT V BRNĚ NA OBDOBÍ 2008 -- 2013  

Předložený návrh byl projednán EK AS VUT dne 15. 6. 2007. Komise vyslovila souhlas s uvedeným 
pořadím (prioritami) investičních akcí VUT. V programu je mnoho nejistot, spočívajících v dosud jen 
předběžných stanoviscích města Brna a v dosud nejasném způsobu financování akcí. Proto EK definitivní 
stanovisko nezaujala. 

Návrh  usnesení :  
AS VUT oceňuje vyjádření kvestora, který zdůraznil význam kontroly výměny neinvestičních prostředků 
za investiční. Bez výhrad akceptuje zahrnutý časový plán realizace stavebních investic VUT. Žádá infor-
mace o zdrojích pro krytí uvedeného plánu. 
Hlasování: pro – 14  hlasů, proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0  hlasů. 
 
UAS 6. 
AS VUT oceňuje vyjádření kvestora, který zdůraznil význam kontroly výměny neinvestičních prostředků 
za investiční. AS VUT bez výhrad akceptuje zahrnutý časový plán realizace stavebních investic VUT a 
žádá informace o zdrojích pro krytí uvedeného plánu. 
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7. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI  
 

 Nákup pozemku 05 – 2007 byl projednán EK AS VUT dne 15. 6. 2007. EK doporučuje, aby se AS 
VUT k tomuto nákupu vyjádřil kladně. 

  
Návrh  usnesení :  
AS VUT souhlasí s provedeným nákupem pozemku 05 – 2007.  Jeho realizaci považuje za úspěch hospo-
dářského vedení VUT v Brně. 
Hlasování: pro – 15  hlasů, proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0  hlasů. 
 

 Mzdové tarify na VUT v Brně – odpověď na usnesení AS FAST VUT v Brně č. AS.18.10. ze dne 
16. 5. 2007.  

 
EK AS VUT doporučuje AS VUT, aby schválil toto vyjádření k usnesení AS FAST ke mzdovým tarifům 
na VUT ze dne 16. 5. 2007. 
 „Novelu Mzdového předpisu VUT v Brně předkládá rektor a schvaluje ji AS VUT. Vzhledem k tomu, že 
pro rok 2007 došlo k nárůstu normativu na 1 studenta jen o 1 %  při současném snížení finanční částky 
na centralizované rozvojové projekty  MŠMT, rozhodl se rektor VUT ponechat v roce 2007 výši mzdových 
tarifů na úrovni z roku 2006 a tedy v roce 2007 nepředložit AS VUT ke schválení žádnou novelu Mzdové-
ho předpisu. Toto rozhodnutí je podloženo jednomyslným souhlasem děkanů fakult na kolegiu rektora, 
konaného dne 6. 2. 2007 a tajemníků na půdě EK AS VUT. Obsah usnesení AS FAST z 16. 5. 2007 o 
mzdových tarifech je tedy v rozporu s postojem vedení FAST. AS VUT se po intenzivních jednáních přede-
vším na půdě své ekonomické komise rozhodl nepožadovat od vedení VUT, aby mu byla novela Mzdového 
předpisu pro rok 2007 předložena. AS VUT konstatuje, že stávající výše mzdových tarifů na VUT zname-
ná, že míra přerozdělování mzdových prostředků mezi fakultami, mezi jednotlivými pracovišti uvnitř fa-
kult i mezi jednotlivými pracovníky uvnitř pracovišť není mzdovými tarify významně uměle zvyšována. 
Protože dopad zvýšení mzdových tarifů na uvedené přerozdělování je vzhledem k velkým rozdílům 
v metodice rozdělování neinvestičních prostředků uvnitř fakult nejasný, začala se EK AS VUT již na svém 
jednání dne 15. 6. 2007 zabývat konkrétními úvahami, jak informace o možných dopadech případného 
zvýšení mzdových tarifů na hospodaření fakult získat.“ 
 
Návrh  usnesení : 
AS VUT  schvaluje výše uvedené vyjádření jako své stanovisko k usnesení AS FAST ke mzdovým tari-
fům na VUT ze dne 16. 5. 2007. 
Hlasování: pro – 15  hlasů, proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0  hlasů. 
 
EK doporučuje, aby AS VUT přijal toto usnesení: 
  
Návrh  usnesení : 
AS VUT žádá kvestora o provedení analýzy dopadu hypotetického zvýšení mzdových tarifů na hospoda-
ření fakult VUT v roce 2006 za této zjednodušené situace: Mzdové tarify budou ve všech kategoriích 
zvýšeny o stejné procento a fakulty použijí na mzdy zaměstnanců stejné množství prostředků jako v roce 
2006. AS VUT doporučuje studii realizovat na základě výše základních dotačních prostředků v roce 2006 
vyplacených na mzdové tarify, osobní ohodnocení a odměny na součástech VUT a při znalosti počtu pře-
počtených pracovníků v třídách a výše tarifů. 
Hlasování: pro – 14  hlasů, proti – 1 hlasů; zdržel se hlasování – 0  hlasů. 
 

 Doc. Gescheidtová požádala o úpravu metodického pokynu č. 2/2007. 
Uvedla, že metodický pokyn kvestora VUT určuje mimo jiné i  pravidla účtování cestovních výdajů a tzv. 
vložného na konference. Dosavadní způsob, kdy je vložné na konference hrazeno z prostředků na cestov-
ní výdaje, značně znevýhodňuje VUT při navrhování a účtování projektů oproti ostatním vysokým ško-
lám, protože  příliš vysoké nároky na cestovné bývají pro posuzovatele projektů jedním z důvodů zamít-
nutí projektů. Úplné věcné zdůvodnění žádosti doc. Gescheidtové je přílohou č. 1 tohoto zápisu. Prof. 
Vávrová sdělila, že i FCH má problémy se zařazováním vložného do cestovného, zejména pokud je úhra-
da vložného podmínkou přijetí příspěvku na symposium a současně souvisí s potvrzením možnosti účasti 
na sympoziu. Je to problém zejména v případě, kdy vyjíždí doktorandi, kteří hradí vložné z doktorského 
konta, neboť součástí doktorského konta není speciální příspěvek na cestovné. Potom se toto vložné musí 
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uhradit z jiných zdrojů a provádět zbytečné přesuny. V navazující diskusi doc. Dalík uvedl, že tento pro-
blém byl projednán kolegiem rektora. Prorektor Kotoul a kvestor VUT byli pověřeni přípravou návrhu na 
řešení. Dr. Popela sdělil, že mu k tomuto tématu chybí odborné stanovisko Ing. Hanušové a navrhl, aby 
problém byl projednán v EK AS VUT. Diskusní příspěvky dalších členů AS VUT, zejména doc. 
Gescheidtové a Dr. Krupkové, vedly k níže uvedenému závěru.  
 
Návrh  usnesení : 
AS VUT žádá kvestora o úpravu metodického pokynu č. 2/2007 tak, aby pokyn obsahoval možnost za-
účtovat vložné do položky 511800 Ostatní služby i v případě, že bude vystaven cestovní příkaz a tak 
usnadnil prezentaci výsledků tvůrčích aktivit akademických pracovníků VUT.  
Hlasování: pro – 14  hlasů, proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 1  hlas. 
 
UAS 7.  
AS VUT souhlasí s provedeným nákupem pozemku 05 – 2007.  Jeho realizaci považuje za úspěch hospo-
dářského vedení VUT v Brně. 
UAS 8. 
AS VUT  schvaluje výše uvedené vyjádření jako své stanovisko k usnesení AS FAST ke mzdovým tari-
fům na VUT ze dne 16. 5. 2007. 
UAS 9.  
AS VUT žádá kvestora o provedení analýzy dopadu hypotetického zvýšení mzdových tarifů na hospoda-
ření fakult VUT v roce 2006 za této zjednodušené situace: Mzdové tarify budou ve všech kategoriích 
zvýšeny o stejné procento a fakulty použijí na mzdy zaměstnanců stejné množství prostředků jako v roce 
2006. AS VUT doporučuje studii realizovat na základě výše základních dotačních prostředků v roce 2006 
vyplacených na mzdové tarify, osobní ohodnocení a odměny na součástech VUT a při znalosti počtu pře-
počtených pracovníků v třídách a výše tarifů. 
UAS 10.  
AS VUT žádá kvestora o úpravu metodického pokynu č. 2/2007 tak, aby pokyn obsahoval možnost za-
účtovat vložné do položky 511800 Ostatní služby i v případě, že bude vystaven cestovní příkaz a tak 
usnadnil prezentaci výsledků tvůrčích aktivit akademických pracovníků VUT.  
 
8. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
 
Na základě usnesení AS VUT ze dne 22. 5. 2007 připravila LK AS VUT tyto přehledy přizpůsobení 
vnitřních předpisů VUT a fakult VUT platné novele Zákona č. 111/1998 Sb. 
 

 Přehled vnitřních předpisů VUT ve vztahu k platné novele Zákona o VŠ 111/1998 Sb. 
 
 Registrace 

MŠMT 
Schváleno 
AS VUT 

Statut VUT v Brně 22.8.2006 30.5.2006 

Volební a jednací řád AS VUT v Brně 22.8.2006 30.5.2006 

Jednací řád VR VUT v Brně 19.4.2006 28.3.2006 

Mzdový předpis 29.3.2006 28.3.2006 

Studijní a zkušební řád VUT v Brně 22.8.2006 30.5.2006 

Stipendijní řád 22.8.2006 30.5.2006 

Disciplinární řád pro studenty VUT v Brně 22.8.2006 30.5.2006 

Pravidla hospodaření a účtování VUT v Brně 22.8.2006  

Pracovní řád VUT v Brně 2. 7. 2004  
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Řád výběrového řízení pro obsazování míst akademických pracovníků 2. 7. 2004  

Řád celoživotního vzdělávání 18. 5. 1999 
 

 

Pravidla pro zakládání právnických osob VUT v Brně 21. 10. 2002  

 
AS VUT konstatuje, že většina vnitřních předpisů VUT v Brně již je přizpůsobena podmínkám novely 
zákona o VŠ a zaregistrována MŠMT.  
 

 Vnitřní předpisy fakult VUT v Brně – přehled jejich novelizace 
 
Fakulta Statut Volební a jed-

nací řád AS 
Jednací řád VR Disciplinární řád 

FAST 27.3.2007 předložen 26.9.2006  

FA     

FAVU     

FEKT 19.12.2006 19.12.2006 1. 1. 2007 3. 5. 2005 

FCH     

FIT 27.3.2007 27.3.2007 27. 11. 2001 
nevyžaduje aktualizaci 

 

22.5. 2007 

FP     

FSI 30.1.2007 22. 5. 2007 30.1.2007 přejímá DŘ VUT 
30. 1. 2007 

 
 
Návrh   usnesení: 
AS VUT žádá, aby fakulty VUT své vnitřní předpisy schválené AS VUT, podepsané děkanem a předse-
dou AS ve dvou vyhotoveních předalo předsedovi AS VUT. 
Hlasování: pro – 15  hlasů, proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0  hlasů. 
 
Návrh   usnesení: 
AS VUT žádá, aby mu rektor předložil novely zbývajících vnitřních předpisů (Pracovní řád VUT v Brně, 
Řád výběrového řízení pro obsazování míst akademických pracovníků, Řád celoživotního vzdělávání a 
Pravidla pro zakládání právnických osob v Brně) ke schválení, jakmile to transformace rektorátu umožní. 
Hlasování: pro – 15  hlasů, proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0  hlasů. 
 
AS VUT konstatuje, že FEKT, FIT a FSI mají všechny své vnitřní předpisy schválené v souladu 
s novelou zákona o VŠ. FAST má schválené dva vnitřní předpisy, VaJŘ AS FAST je ke schválení před-
ložen a Disciplinární řád dosud ke schválení předložen není. Zbývající fakulty (FA, FaVU, FCH a FP) 
nepředložily dosud ke schválení novelu žádného ze svých vnitřních předpisů. 
 
 Návrh   usnesení: 
AS VUT žádá, aby FAST, FA, FaVU, FCH a FP předložily novely všech svých vnitřních předpisů AS 
VUT ke schválení do konce roku 2007.  
Hlasování: pro – 15  hlasů, proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0  hlasů. 
 

 Vnitřní předpisy Ústavu soudního inženýrství 
 
Doc. Gescheidtová, zastupující nepřítomnou předsedkyni LK AS VUT doc. Lhotákovou, uvedla, že LK 
na svém zasedání dne 1. 6. 2007 projednala návrh Statutu ÚSI, Organizačního řádu ÚSI a Jednacího řádu 
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vědecké rady ÚSI. S příslušnými připomínkami LK byli seznámeni všichni členové AS VUT. Další při-
pomínky členů AS VUT k těmto vnitřním předpisům nebyly dodány. LK předá tyto připomínky ÚSI 
s žádostí o příslušnou úpravu předložených návrhů a o jejich vrácení AS VUT k projednání. 
 

 Návrh  LK AS VUT na efektivní režim připomínkování projednávaných dokumentů  
 
LK AS VUT navrhuje, aby na webu VUT byl zřízen adresář, do něhož by bylo možné vkládat dokumen-
ty, projednávané AS VUT tak, aby tyto dokumenty byly přístupné jen členům vedení VUT, členům AS 
VUT a tajemnici AS VUT a aby se do nich zaznamenávaly všechny návrhy na úpravy ze strany členů AS 
VUT. Podle sdělení Dr. Krupkové, předsedkyně AS FEKT, je tento režim připomínkování projednáva-
ných dokumentů s úspěchem používán AS FEKT. Doc Hanáček informoval členy AS VUT o „pracovním 
prostoru AS - úložišti dokumentů“, které již CVIS z podnětu prorektora Jury vytvořil. Po odborném pro-
školení pracovníky CVIS může být nový systém zasílání dokumentů využíván. 
  
UAS 11.  
AS VUT žádá, aby fakulty VUT své vnitřní předpisy schválené AS VUT, podepsané děkanem a předse-
dou AS ve dvou vyhotoveních předalo předsedovi AS VUT. 
UAS 12.  
AS VUT žádá, aby mu rektor předložil novely zbývajících vnitřních předpisů (Pracovní řád VUT v Brně, 
Řád výběrového řízení pro obsazování míst akademických pracovníků, Řád celoživotního vzdělávání a 
Pravidla pro zakládání právnických osob v Brně) ke schválení, jakmile to transformace rektorátu umožní. 
UAS 13.  
AS VUT žádá, aby FAST, FA, FaVU, FCH a FP předložily novely všech svých vnitřních předpisů AS 
VUT ke schválení do konce roku 2007.  
 
9. VÝJEZDNÍ ZASEDÁNÍ AS VUT 
 
Předseda AS VUT oznámil, že výjezdní zasedání AS VUT se uskuteční ve dnech od 20. 9. do 22. 9. 07 
v penzionu Sykovec ve Třech Studních. Uvedl, že v souladu s usnesením AS VUT UAS 7 z 24. 4. 07 byli 
na toto zasedání pozváni prof. Matějů z MŠMT, prof. Zrzavý z Jihočeské University a doc. Ježek ze 
ZČU. Doc. Ježek již svou účast přislíbil. Na základě jednání EK z 15. 6. 2007 byl z připravovaného pro-
gramu vypuštěn bod „Rozpočtové záležitosti, přesahující jeden rok,“ takže program výjezdního zasedání 
bude obsahovat body 
 Systém ověřování vědomostí studentů na VUT 
 Metodika stanovení pedagogické zátěže učitelů na VUT 
 Mezifakultní výuka 
 Vytvoření nového schématu pro program zasedání AS VUT 
 Legislativní záležitosti 
 Jednání s pozvanými hosty 

 
Předseda AS VUT předložil k diskusi tento návrh časového programu výjezdního zasedání: 
ČT         po večeři      paralelní projednání témat 

 mezifakultní výuka 
 vytvoření nového schematu jednání AS, legislativní záležitosti 

PÁ         8.00 –   9.30 metodika stanovení pedagogické zátěže učitelů VUT 
 10.00 – 14.30 vycházka do okolí 
 14.45 – 16.00 oběd 
 16.00 – 18.00 systém ověřování vědomostí studentů na VUT 
 18.30 – 19.30 večeře 
 20.00 – 22.00 jednání s pozvanými hosty 
SO   9.00 – zasedání AS VUT 
 12.00 – oběd  
 13.00 – odjezd do Brna 
 
Dr. Krupková informovala AS VUT o zajišťování a kompletaci podkladů pro jednání k bodu „systém 
ověřování vědomostí studentů na VUT. Některé informace jsou získány od prorektora Švece, další budou 
dodány studijními proděkany fakult. Dr. Krupková se za tímto účelem zúčastní jednání studijních prodě-

 10



kanů  fakult s prorektorem Švecem dne 20. června  2007. Dr. Krupková připomenula, že podkladový 
materiál pro bod „mezifakultní výuka“ již byl členům AS VUT rozeslán v elektronické podobě. Doc. 
Dalík uvedl, že další podklady pro projednání tohoto bodu budou členům AS dodány na začátku září pro-
rektorem Jurou. Projednání bodu bude zahájeno prezentací prorektora Jury. 
 
10.  RŮZNÉ 
 

 Předseda AS VUT upozornil na to, že AS VUT neplní ustanovení § 9 odst. 2 písmeno d) zákona č. 
111/1998 Sb., podle kterého se AS veřejné vysoké školy vyjadřuje k podnětům a stanoviskům správní 
rady veřejné vysoké školy podle § 15 odst. 3. Doporučil, aby zápisy ze správní rady VUT byly zve-
řejňovány na webových stránkách VUT. 

 
 Metodika zakládání spin-off firem VUT v Brně: Dne 11. 5. 2007 byla AS VUT doručena 2. verze 

návrhu „Metodiky zakládání spin-off firem VUT v Brně“. Doc.. Hanáček  sdělil, že zajistil připomín-
kování 2. verze  uvedené metodiky zakládání spin – off firem VUT v Brně. Připomínky byly zaslány  
Mgr. K. Marešovi, který je z větší části akceptoval nebo se k nim vyjádřil. Z připomínkování vyply-
nulo, že 2. verze metodiky je výrazně lepší než verze první a k jejímu vydání nejsou zásadní námitky. 

 Termíny zasedání AS VUT ve druhé polovině roku 2007 byly sekretariátem rektora stanoveny na dny  
22. 9., 16. 10., 13. 11. a  11. 12.  

 
 Předseda AS popřál všem členům AS VUT spokojené prožití prázdnin a načerpání nových sil do další 

práce na pracovištích a zejména v AS VUT. 
 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v sobotu dne 22. 9. 2007 v 9:00 hodin 
v penzionu „Sykovec“ ve Třech Studních 

 
 
 
V Brně dne 29. 6. 2007 
 
Zapsala: Ing. Věra  Tošovská 
 
 
                                          Doc. RNDr. Josef Dalík, CSc.  
                               předseda AS VUT 
 
 
 
 

Přílohy:  

1. Poškozování VUT v Brně při získávání a realizaci projektů zaúčtováním vložného na konference 
do cestovních výdajů. 
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